
HERVOERMING VAN HET BTW-BOETESYSTEEM

11 Vraag van mevrouw Veerle Wouters aan de minister van Financiën, 
belast met Bestrijding van de fiscale fraude, over "de hervorming van 
het btw-boetesysteem" (nr. 7428) 

11 Question de Mme Veerle Wouters au ministre des Finances, chargé 
de la Lutte contre la fraude fiscale, sur "la réforme du système des 
amendes TVA" (n° 7428)

Veerle Wouters (N-VA): Mijnheer de minister, het Btw-Wetboek voorziet bij 

overtredingen van de wetten of uitvoeringsbesluiten in proportionele en niet-

proportionele geldboetes. Koninklijk besluit nr. 44 van 9 juli 2012 heeft het 
bedrag van de niet-proportionele fiscale geldboetes op het vlak van de btw 

verdubbeld naar 50 tot 5 000 euro per overtreding.

De niet-proportionele fiscale geldboetes slaan vooral op inbreuken van formele 

aard, zoals het niet tijdig indienen van een periodieke btw-aangifte of het niet 

tijdig indienen van de jaarlijkse lijst van btw-plichtige klanten. Soms gaat het 
ook om het toevallig verkeerd invullen van een btw-aangifte zonder dat de 

onregelmatigheid een impact heeft op de netto btw-positie van de 

belastingplichtige. Zelfs dat kan leiden tot een boete.

Het is een feit dat er regelmatig problemen geweest zijn met de e-services, 

wat het cijferberoepers moeilijk maakte hun aangifte tijdig in te dienen. Ik ben
wel tevreden dat u de termijn telkens verlengd hebt toen er een probleem was,

maar wanneer zij geconfronteerd worden met het btw-boetesysteem, wordt 

het voor hen natuurlijk zeer moeilijk. Ik vind dat er een herziening van het 
boetesysteem moet komen en dat men moet uitgaan van de goede trouw, wat 

deels ook terugkomt in het beleidsplan dat u gisteren hebt toegelicht. Ik vind 

dat dat zich inderdaad opdringt. Op 9 juni 2015 gaf u op de Taxman Meeting al
aan dat u van plan was het btw-systeem grondig te herzien. Dat stond ook in 

uw beleidsplan. U hebt op parlementaire vraag nr. 872 ook geantwoord dat u 

zou overleggen met de vertegenwoordigers van de cijferberoepen en dat er op 
dat vlak verschillende gemengde werkgroepen aan de slag waren.

Mijnheer de minister, ik heb gezien dat u hier het komende jaar werk van wil 
maken. Hoe ver zijn de gesprekken met de vertegenwoordigers van de 

cijferberoepen gevorderd en hoe ver zijn de werkzaamheden van de gemengde

werkgroepen gevorderd? Hebt u enig idee wanneer u met een definitieve 
oplossing naar de Kamer zult komen?

Het koninklijk besluit nr. 44 van 9 juli 2012 heft het barema van de vroegere 
administratieve verminderde geldboete op, waardoor een vermindering of 

kwijtschelding van de niet-proportionele geldboete voor een eerste of tweede 

overtreding niet langer wordt toegepast. Bent u van plan die tolerantie voor 
een eerste of tweede overtreding opnieuw in te voeren? 



Ook uit uw beleidsplan heb ik begrepen dat u wilt uitgaan van de goede trouw, 

maar ik zou graag weten wat de huidige stand van de werkzaamheden is.

Minister Johan Van Overtveldt: Mevrouw Wouters, tijdens de vorige 

legislatuur zijn de vaste btw-boetes voor niet-naleving van btw-verplichtingen, 
bijvoorbeeld het indienen van klantenlistings, intercommunautaire opgaven en 

dergelijke, bijna verdubbeld en worden zij sowieso opgelegd, zelfs bij een 

eerste begane inbreuk door de belastingplichtige. 

Er staat klaar en duidelijk in het regeerakkoord dat wij daar een meer 

genuanceerde visie over hebben. Conform het regeerakkoord pleit ik er dan 
ook voor dat moet worden uitgegaan van de goede trouw van de 

belastingplichtige. Meer bepaald bij een eerste inbreuk zal de boete dan ook 

sowieso niet worden opgelegd als de belastingplichtige binnen een door de 
administratie opgelegde rechtzettingstermijn alsnog zijn verplichtingen naleeft.

Ik zal in die zin dan ook de nodige richtlijnen geven aan de administratie.

Wat uw vraag betreffende de proportionele btw-boetes betreft, zijn wij in 

overleg met de vertegenwoordigers van de cijferberoepen om tot een 

hervorming van KB nr. 41 te komen. Meer bepaald wachten wij nu op een 
concreet voorstel vanuit die hoek, dat wij dan uiteraard, zowel op het niveau 

van het kabinet als op het niveau van de administratie, tegen het licht zullen 

houden in overeenstemming met de zopas aangegeven algemene principes. 

Veerle Wouters (N-VA): Mijnheer de minister, ik ben tevreden dat alles in 

overleg gebeurt met de personen die er dagelijks mee te maken hebben. Hun 
steun en instemming zorgen voor een groter draagvlak.

Het incident is gesloten.

L'incident est clos.


